

**Referat af bestyrelsesmøde
Mandag den 7. april 2025
på Stengaard**

Deltog: Merete, Louise, Nancy, Katja, Dahlia, Lea D, Anita, Lea og Jill

Afbud fra: Olivia, Jørn

- **Godkendelse af referat**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 10. marts blev godkendt med notat om at Louise ønsker at vi ser på terrænbaneleje igen mht. priser. Dette er på dagsordenen i dag.
- Vi har fået afslag fra Andel på vores ansøgning om tilskud.

- **Meddelelser**

- Vi har besluttet hvilke 4 kandidater vi vil stemme på til DRF's bestyrelse på Repræsentantskabsmødet den 12. april. (Agnete, Jakob, Sally, Sønke). **Lea** repræsenterer HKR på mødet.
- Vi deltager i Åben Terrændag, som bliver lørdag den 12. april med Mia H. som træner. Der er pt. 3 tilmeldte.
- DRF afholder et online-militarymøde for stævnearrangører tirsdag den 15. april. Lea, Jill, Louise og muligvis Merete deltager. **Lea** sender invitation med Teams link rundt til bestyrelsen.
- DRF har udsendt et online spørgeskema til alle rideklubber med generelle spørgsmål. Vi besvarede spørgeskemaet under mødet.
- Faxe Kommune afholder Pizza/Cola aften den 28. april 16:45-18:45 for 13-17-årige i kommunen. Emnet er omkring nikotinprodukter. **Lea** laver opslag på Facebook.
- Susan's (hjælper i sekretariatet) datter Nicole er ansat hos Danish Agro, der gerne vil sponsorere til vores stævner. **Lea** sender info til **Nancy**, der tager kontakt. Vi skal lige være obs på om det giver konflikt til hovedsponsor KRAFFT.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Opstilling med Rikke Laumann den 31. marts 2025**
 - Der var 7 deltagere, som fik godt udbytte af sessionerne med Rikke. Næste gang med opstilling er 24. april, hvor der pt. er ca. 10 tilmeldte. Der er ønske om at dette gentages flere gange i løbet af året. **Merete** er tovholder.

- **Kommende aktiviteter**

- **Arbejdsdage 13. og 21. april.**
 - Louise har lavet oversigt over de spring, der skal males. **Lea** og **Anita** tjekker, at der er de farver maling vi skal bruge. **Louise** arbejder på skabeloner til vinger/støtter, der kan monteres og afmonteres i forbindelse med stævner. Vi maler 3,5m bommene d. 13., da 3m bommene stadig bruges til springundervisning i ridehuset. Disse kan så males d. 21.

- Dressurhegnet til den lille bane skal males.
 - Der skal indkøbes maling, pensler, ruller m.v. samt runde sandpapirsskiver til slibemaskinen. **Lea** tjekker med Leif.
 - Dommerhusene skal også males. De skal gerne repareres og have nye vinduer inden. Vi spørger Søren Holtze om han vil kigge på det og indkøbe materialer, så vi kan lave dem den 21. Vi vil stadig også gerne have et udhæng på dem (og på springdommerhuset – kunne evt. laves i fibercement plader). Dressurdommerhusene må dog ikke fylde for meget, så måske en indvendig persienne vil være bedre.
 - Vi skal sætte den store dressurbane op og evt. køre spring ud på springbanen.
 - Der er også folk i terrænet begge dage, så vi kan fordele hjælperne.
 - Der indkøbes suppe til frokost – **Lea** minder om arbejdsdage og tilmelding på FB.
- **Store Hestedags Cup m. Sløjfeterren den 26. april**
- Der er pt. 13 tilmeldt til træning, 9 til kvalifikation og 3 til sløjfeterrenklasserne.
 - Vi skal bruge ca. 8-10 hjælpere til Sløjfeterren-delen. **Lea** har 6 nu og prøver at finde de sidste.
 - Karin har lavet banerne, de er dog ikke opmålt endnu.
- **Military den 4. maj**
- Hesteambulances er booket, men skal hentes i Holte. **Jill** undersøger hvornår den kan hentes og om den evt. er udlånt op til, hvor det vil være lettere for os at hente den. Skal den hentes i Holte, kan Leif nok hjælpe (NB! Bil skal kunne trække min. 1.500 kg).
 - Lea noterede fordeling af ansvar for nogle af de faste opgaver på pladsen.
 - Vi mangler stadig en del hjælpere. **Lea** laver opslag i Stengaard-gruppen på FB i håb om at få flere opstaldere til at melde sig.
 - Revisorerne anførte at vores udgifter til hhv. "vinderbuketter" og dommergaver er noget høje. **Jill** finder de priser vi har betalt til Casa Bazar i 2024 og sender til Lea.
 - **Nancy** er tovholder på sponsorer til stævnet og **Merete** har kontakt med Box4rent.
 - Toiletter er bestilt (**Jill** afventer ordrebekræftelser).
 - Military August – **Merete** får pris fra Box4rent, hvis vi får brug for rejsebokse til stævnet. Vi kan få helt ned til 4 bokse og formentlig en god pris.

- **D-Dressurstævne den 24. maj**
 - **Lea** laver propositioner baseret på maj stævnet 2024 og vedr. afd. B. klasse fra september 2024. Indskud sættes til 110 kr. pr. start.
 - **Olivia** laver et oplæg til evt. Hold Cup, der kan afvikles til stævnet.
- **D-Springstævne den 25. maj**
 - **Lea** laver propositioner med B0 klasser for hest (op til 100) hhv. pony (op til 80) og B7 klasser for hhv. hest og pony. For pony op til LB og for hest også op til LB (muligvis LA – **Louise** spørger Mia H). **Lea/Louise** tjekker hvilke sværhedsgrader vi må have til D-stævne. Vi skal huske at B0 klasserne skal være 2 klasser – en for hest og en for pony, så afvikling bør være alle ponyklasser først og så hesteklasser derefter, da ponyer og heste ikke må varme op sammen.
 - Indskud sættes til 110 kr. pr. start.
- **Nyt fra udvalgene**
 - **Bane- og Materialeudvalg**
 - Vi har fået tilbud fra tømrer på renovering af gulv i Klubhus/Kiosk. Det løb op i 110.000 kr. Selv med etablering af varmepumpe og internet kommer vi ikke op på de 200.000 kr., der skulle til for at søge Nordea's renoveringspulje. Vi har således sat sagen i bero for nu. – NB! Punktet blev ikke behandlet på mødet, men tages op på næste møde (Lea).
 - **Dressurudvalg**
 - Kursus med Peter Fischer som i februar (kun mundtlig feedback) planlægges på en af følgende datoer: 10.05, 11.05 eller 17.05. **Olivia** kontakter Peter for at høre hvilken dato han kan.
 - **Juniorudvalg**
 - Der er planlagt møde i Juniorudvalget den 21. april kl. 10-11 i forbindelse med arbejdsdagen.
 - **Terrænuvalg**
 - Der er afholdt opstartsmøde med terrænuvalget. Forhindringer køres i terrænet og sættes ud så snart der er slået græs. Karin har lavet baneskitser til både SHC i april og Militarystævnet i maj.
 - **100-års jubilæumsudvalg**
 - Der har været afholdt møde og kommet mange fine ideer, bl.a. omkring en port ind til springbanen.
 - Udvalget arbejder sammen med Sponsorudvalget omkring sponsorer.
 - **Springudvalg**
 - Louise får priser på pynt til støtter, som matcher bommene.

- Vores tidligere sandsække er forsvundet. Louise leder igen – hvis de ikke findes indkøbes nye.
- **Regnskab og budget**
 - Første del af kontingent til DRF er nu betalt. Igen havde vi ikke modtaget fakturaen ved udsendelse. Jill har kontaktet DRF.
 - **Priser baneleje terrænbanen**
 - Op til nu har vi differentieret mellem medlemmer og ikke-medlemmer, også baseret på et ønske om flere medlemmer. Dette er nok ikke den rigtige struktur i dag. Vores pris for ikke-medlemmer er også i den høje ende. Vi har et ønske om, at rytterne kommer til træning for at dygtiggøre sig. Desuden bør der nok være en prismæssig fordel ved at træne hos ”klubbens” træner for ikke-medlemmer, således at flere tiltrækkes til træning.
 - I dag har vi en fordeling af prisen mellem Stengaard og HKR på hhv. 200/75 for ikke-medlemmer og 100/25 for medlemmer. Det er vigtigt at Stengaard kompenseres for udgifter til vedligehold af terrænet samt vandforbrug – men HKR skal også have til vedligehold af forhindringerne. Vi skal overveje om HKR’s andel skal komme fra højere indskud i klasserne til militarystævnerne og at Stengaard så får det fulde beløb fra træningerne.
 - **Anita og Louise** sætter sig sammen og ser på et års omkostninger for Stengaard og hvordan det så hænger sammen med det HKR afregner til Stengaard plus det Stengaard har modtaget fra Mia H. **Jill** laver oversigt over afregning til Stengaard vedr. 2024.
 - På basis af dette arbejde, udarbejdes en fremtidig struktur for baneleje vedr. terrænbanen.
- **Eventuelt**
 - Intet til dette punkt.
- **Næste møde:**
 - Næste møde afholdes onsdag d. 23. april 2025 kl. 18:30 på Stengaard